
PROTOKÓŁ	NR	III/2020	
Z	III	SESJI	MŁODZIEŻOWEJ	RADY	GMINY	STARE	BABICE	

która	odbyła	się	w	dniu	16	września	2020	r.	

Miejsce	obrad:		 	 sala	konferencyjna	w	Urzędzie	Gminy	Stare	Babice	ul.	Rynek	21	
Przewodniczący	obrad:		 Przewodniczący	Młodzieżowej	Rady	Gminy	Jan	Waligóra	
Rozpoczęcie	obrad:		 	 godz.	12:00	
Zakończenie	obrad:	 	 godz.	15:45	
Stan	radnych:	 	 	 16	
Obecnych	na	sesji:	 	 12,	tj.	75%	

W	sesji	uczestniczyli:	
1. Radni:	Jan	Waligóra,	Samer	Afana,	Weronika	Trzepałka,	Sebas;an	Bek,	Emilia	Gajewicz,	Maja	

Kaczurba,	Emilia	Żółcińska,	Stanisław	Radliński,	Antoni	Napurka,	Krys;an	Pacocha,	Mateusz	
Wach,	Natalia	Perkowska	

2. Henryk	Kuncewicz												Przewodniczący	Rady	Gminy		
3. Sławomir	Sumka			 Wójt	Gminy		
4. Michał	Więckiewicz		 Sekretarz	Gminy	
5. Monika	Bachańska											Kierownik	Referatu	Wspólnej	Obsługi	Jednostek,	animator	MRG	
6. Tadeusz	Wiśniewski									Przewodniczący	Gminnej	Rady	Seniorów	
7. Dyrektorzy	i	przedstawiciele		szkół	podstawowych,	mających	siedzibę	na	terenie	Gminy	Stare	

Babice		
8. Radni,	rodzice,	goście	 wg	listy	obecności		

1. Otwarcie	Posiedzenia	

Przewodniczący	J.	Waligóra	otworzył	III	posiedzenie	w	I	kadencji	Młodzieżowej	Rady	Gminy.	
Powitał	przybył	gości	i	stwierdził	kworum.	Poinformował	o	przygotowaniu	sali	obrad	zgodnie	z	
obowiązującymi	przepisami	dot.	reżimu	sanitarnego.	

2. Rozpatrzenie	wniosków	w	sprawie	zmiany	porządku	obrad.	

Żaden	z	radnych	nie	zgłosił	wniosku	ws.	zmiany	porządku	obrad.	

3. Informacje	Przewodniczącego	Młodzieżowej	Rady	Gminy	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poinformował	o	udziale	Młodzieżowej	Rady	Gminy	w	akcji	
Narodowego	Czytania.	Wskazał,	że	radni	otrzymali	również	zaproszenia	na	zbliżające	się	
uroczystości	patriotyczno-religijne.	Przekazał	informację	o	ankiecie	Gminnego	Ośrodka	Pomocy	
Społecznej	w	temacie	rozwiązywania	problemów	społecznych.	

4. Omówienie	spraw	związanych	z	nauką	zdalną	w	babickich	szkołach	podstawowych	

S.	Afana	powiedział,	że	nauka	zdalna	wykazało	ważność	kontaktów	międzyludzkich	w	naszym	życiu.	
Wyraził	swoje	zadowolenie	z	powrotu	do	modelu	nauki	w	trybie	stacjonarnym.		

5. Przyjęcie	formy	promocji	Młodzieżowej	Rady	Gminy	

S.	Afana	podkreślił	wagę	promocji	Młodzieżowej	Rady	Gminy.	Podkreślił,	że	poczyniono	w	tym	
kierunku	pewne	kroki,	m.	in.	w	Gazecie	Babickiej	zamieszczona	został	notatka	o	działaniach	MRG.	
Zaproponował	stworzenie	krótkiego	filmu	o	MRG.	
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Przewodniczący	J.	Waligóra	wskazał	na	to,	jak	ważna	jest	promocja	MRG.	Zapytał	radnych	o	ich	
pomysły	w	tym	temacie.	

W.	Trzepałka	zaproponowała	utworzenie	strony	MRG	na	portalu	Facebook.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	podkreślił,	że	należy	poszukać	innych	form	docierania	do	młodzieży.	

K.	Pacocha	poparł	pomysł	stworzenia	filmu.	Zauważył,	że	MRG	powinna	być	szerzej	promowana	w	
Gazecie	Babickiej.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	wyraził	nadzieję,	że	radni	będą	chętni,	by	pisać	do	MRG.	

S.	Bek	zaproponował	założenie	kanału	MRG	na	serwisie	YouTube.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	stwierdził,	że	filmy	związane	z	MRG	powinny	być	zamieszczane	na	
kanale	Urzędu	Gminy.	

S.	Afana	wspomniał	o	planach	utworzenia	babickiej	rozgłośni	radiowej.	Podał	pomysł	współpracy	
ze	szkołami	w	gminie	celem	zachęcenia	uczniów	do	włączania	się	w	różne	inicjatywy.	

M.	Kaczurba	wskazała	portal	Instagram	jako	bardziej	popularny	wśród	młodzieży.	

E.	Żółcińska	podkreśliła,	że	filmiki	MRG	musiałby	być	dostosowane	do	wieku	grupy	docelowej.	

K.	Pacocha	wyraził	wątpliwość,	że	algorytm	serwisu	YouTube	przyczyni	się	do	promocji	MRG.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	częściowo	zgodził	się	z	K.	Pacochą,	przy	czym	zaznaczył,	że	wówczas	
należałoby	udostępniać	linki	do	filmików	inną	drogą.	

S.	Bek	zaproponował	utworzenie	i	rozwieszenie	kodów	QR	z	odnośnikiem	do	strony	MRG.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał,	czy	to	miałoby	funkcjonować	podobnie	jak	gdy	QR	do	Gazety	
Babickiej.	

S.	Bek	potwierdził	odpowiedź	i	podał	pomysł	zaistnienia	MRG	na	TikToku.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	stwierdził,	że	pomysł	jest	dobry,	gdyż	nawet	politycy	występują	na	
TikToku.	

S.	Bek	powiedział,	że	materiały	z	Facebooka	czy	Instagramu	można	by	zamieszczać	na	TikToku.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zgodził	się	z	S.	Bekiem	i	podkreślił	wagę	mnogości	środków	promocji	
MRG.	

M.	Wach	zaproponował	promowanie	siebie	nawzajem	na	portalach	społecznościowych.	

K.	Pacocha	podał	pomysł	utworzenia	tablicy	z	informacjami	o	działaniach	MRG.	Przy	okazji	poddał	
pod	rozwagę	pomysł	reklamowania	MRG	na	tablicach	w	pojazdach	transportu	miejskiego.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odpowiedział,	że	może	być	to	skomplikowane,	gdyż	pojazdy	transportu	
miejskiego	należą	do	m.	st.	Warszawy.	
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E.	Żółcińska	zaproponowała	rozwieszenie	w	gminie	numeru	telefonu	,	pod	którym	można	by	
zgłaszać	swoje	propozycje	dla	MRG.	

M.	Kaczurba	wypowiedziała	się	w	temacie	promocji	filmików	MRG	i	zapytała	Przewodniczącego	J.	
Waligórę	o	to,	w	jaki	sposób	pisać	artykuły	do	Gazety	Babickiej.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapewnił,	że	informacje	w	przedmiotowym	temacie	przedstawi	po	
sesji.	

S.	Bek	zaproponował	zorganizowanie	własnego	wydarzenia	MRG	dla	innych	osób.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	stwierdził	słuszność	pomysłu,	jednak	wspomniał,	że	obowiązują	
obostrzenia	sanitarne	ze	względu	na	panującą	epidemię.	

A.	Napurka	wspomniał	gminny	targ	zdrowej	żywności	i	zaproponował	udział	MRG	w	tym	
przedsięwzięciu.	

S.	Afana	stwierdził,	że	obecna	młodzież	szybko	się	nudzi,	dlatego	przekaz	do	niej	kierowany	winien	
być	atrakcyjny.	Zapytał	S.	Beka	o	jego	doświadczenie	ws.	korzystania	z	programu	TikTok.	

S.	Bek	odpowiedział,	że	niespecjalnie	jest	zainteresowany	obsługą	TikToka	MRG,	gdyż	nie	lubi	tego	
programu.	

S.	Afana	zaproponował	stworzenie	w	MRG	komisji	ds.	promocji	i	mediów	społecznościowych.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zaapelował	do	radnych,	którzy	są	biegli	ws.	informatycznych	o	
zgłaszania	się	do	prowadzenia	mediów	społecznościowych	MRG.	

S.	Afana	podał	pomysł	stworzenia	rapu	o	działaniach	MRG.	

K.	Pacocha	zapytał,	po	co	tworzyć	odrębny	kanał	MRG	na	YouTube.	Podał	przykłady	nietrafnego	
wykorzystania	metody	promowania	siebie	nawzajem	w	tym	portalu.	Zaproponował,	by	
zaangażować	w	projekty	MRG	osoby	znające	się	na	montowaniu	filmów.	

E.	Gajewicz	zaapelowała,	by	zapytać	uczniów	szkół,	jakie	mają	pomysły	do	realizacji	przez	MRG.	

E.	Żółcińska	zaproponowała	stworzenie	gablotek	informacyjnych	o	MRG	w	babickich	szkołach	
podstawowych.	

S.	Afana	zapytał	E.	Gajewicz,	w	jaki	sposób	zbierać	i	selekcjonować	pomysły	uczniów	szkół	na	
działanie	MRG.	Jednoznacznie	podkreślił,	że	od	wyborców,	którzy	wybrali	radnych	nie	powinno	się	
zbyt	wiele	wymagać.	

K.	Pacocha	podając	przykłady	z	życia,	chciał	wykazać	abstrakcyjność	niektórych	pomysłów	uczniów	
szkół.	

E.	Gajewicz	doprecyzowała,	że	uczniowie	często	potrafią	być	kreatywni	i	wysuwać	interesujące	
propozycje.	

S.	Afana	zaproponował	E.	Gajewicz,	że	to	grupa	uczniów	powinna	zgłaszać	projekty,	dzięki	czemu	
wykluczono	by	pomysły	nierealne	do	zrealizowania.	
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6. Wybór	proponowanych	kontaktów	pomiędzy	MRG	oraz	MRG	a	młodzieżą.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poprosił,	by	najpierw	poruszyć	temat	form	kontaktu	pomiędzy	
radnymi	MRG.	Zapytał,	jakie	opinie	w	tym	temacie	mają	radni.	

S.	Afana	stwierdził,	że	nowo	utworzona	grupa	na	jednym	z	komunikatorów	internetowych	powinna	
posłużyć	za	najłatwiejszy	sposób	komunikacji.	Podkreślił,	że	poczta	elektroniczna	jest	
problematyczna	w	używaniu.	

K.	Pacocha	zaproponował,	że	program	Discord	jest	wart	uwagi,	gdyż	oferuje	wiele	użytecznych	
narzędzi.	

W.	Trzepałka	zgodziła	się	z	S.	Afaną	w	temacie	grupy	na	jednym	z	komunikatorów	internetowych.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał,	czy	wszyscy	radni	posiadają	konta	w	aplikacji	Messenger	i	czy	
są	jeszcze	jakieś	głosy	w	dyskusji.	

S.	Afana	wyraził	swoją	nadzieję,	że	wspomniana	grupa	zaspokoi	potrzeby	komunikacji	między	
radnymi	i	nie	widzi	potrzeby	tworzenia	większej	liczby	kanałów	komunikacji.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał	o	propozycje	w	sprawie	kontaktu	między	MRG	a	młodzieżą.	

K.	Pacocha	zaproponował	spotkania	radnych	MRG	z	uczniami	szkół	i	promocję	za	pośrednictwem	
mediów	społecznościowych.	

S.	Afana	poprosił	o	doprecyzowanie	kwes;i	spotkań	radnych	z	uczniami.	

K.	Pacocha	zaproponował,	by	radni	przyjeżdżali	do	szkół	i	odpowiadali	na	pytania.	

E.	Żółcińska	powiedziała,	że	radni-przedstawiciele	szkół	powinni	rozmawiać	ze	swoimi	wyborcami	o	
MRG.	

M.	Kaczurba	zaproponowała,	by	informować	uczniów	o	wydarzeniach	związanych	z	MRG.	
Podkreśliła	wagę	spotkań	radnych	z	młodzieżą.	

Przewodniczący	Rady	Gminy	H.	Kuncewicz	wyraźnie	wskazał,	że	prawo	stanowi,	iż	konto	w	
aplikacji	messenger	może	posiadać	osoba	jedynie	powyżej	13.	roku	życia.	Podkreślił,	że	tego	
rodzaju	zapis	nie	powinien	znaleźć	się	w	uchwale.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał,	ilu	radnych	ma	poniżej	13	lat.	Ze	względu	na	znaczącą	ich	
liczbę	stwierdził,	że	należy	poszukać	innych	sposobów	komunikacji.	

K.	Pacocha	wyjaśnił	po	krótce	zasady	funkcjonowania	programu	Discord.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	przekazał	informację,	że	w	programie	Discord	również	obowiązuje	
ograniczenie	wiekowe.	

S.	Bek	powiedział,	że	aplikacja	Facebook	jest	w	Sklepie	Play	oznaczona	jako	„nadzór	rodzicielski”,	
tak	więc	dziecko	może	je	posiadać.	

S.	Afana	zgodził	się	z	S.	Bekiem.	
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K.	Pacocha	wyraził	obawę,	że	młodzież	może	nie	wiedzieć,	jakie	pytania	zadać	radnym.	

S.	Afana	odpowiedział,	mówiąc,	że	wystarczyłoby,	gdyby	radni	przedstawili	się	uczniom,	dzięki	
czemu	wzrosłaby	świadomość	o	MRG.	

E.	Żółcińska	powiedziała,	że	do	niedawna	nie	trzeba	było	posiadać	konto	w	aplikacji	messenger	bez	
kryterium	wieku.	

Sekretarz	Gminy	M.	Więckiewicz	podpowiedział,	że	warto	byłoby	wykorzystać	formy	komunikacji	
wykorzystywane	w	nauce	zdalnej.	Poddał	pod	rozwagę	pomysł	challenge’u	MRG.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał,	z	jakich	programów	korzystali	radni	w	swoich	szkołach.	

W.	Trzepałka	odpowiedziała,	że	uczniowie	koczarskiej	szkoły	wykorzystywali	program	MS	Teams.		

E.	Żółcińska	odpowiedziała,	że	w	szkole	w	Zielonkach	również	wykorzystywano	program	Teams,	
przy	czym	zaznaczyła,	że	konta	były	przydzielane	przez	szkołę	i	wykorzystywane	jedynie	do	
komunikacji	wewnątrzszkolnej.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	stwierdził,	że	plaforma	zoom	jest	bezawaryjna	i	wygodna	do	użytku.	

N.	Perkowska	powiedziała	o	słabych	zabezpieczeniach	plaformy	zoom,	przez	co	zdarzają	się	
przypadki	włamań	na	spotkania.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zaznaczył,	że	poczta	elektroniczna	Urzędu	Gminy	jest	docelowym	
narzędziem	komunikacji	między	radnymi	celem	przekazywania	ważnych	informacji.	

S.	Bek	opowiedział	o	swoich	doświadczeniach	związanych	z	korzystaniem	z	narzędzi	do	nauki	
zdalnej.		

A.	Napurka	zwrócił	uwagę	na	niewygodną	aplikację	mobilną	programu	MS	Teams.	

S.	Afana	zaproponował	korzystanie	z	aplikacji	oferowanych	przez	Google.	

K.	Pacocha	zaproponował	wykorzystanie	aplikacji	Skype.	

Sekretarz	Gminy	M.	Więckiewicz	poinstruował	radnych,	że	włamania	na	spotkania	poprzez	
aplikacje	są	następstwem	udostępnienia	kodu	i	pinu	osobom	niepowołanym.	

S.	Bek	przypomniał	o	obowiązujących	w	aplikacjach	ograniczeniach	wiekowych.	

K.	Pacocha	powiedział	o	zabezpieczeniach	w	aplikacji	MS	Teams.	

E.	Żółcińska	wyraziła	wątpliwość	w	celowe	ataki	hakerskie	na	lekcje	online.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zgodził	się	z	E.	Żółcińską	i	powiedział,	że	ataki	na	lekcje	online	były	
najpewniej	efektem	głupich	żartów.	

A.	Napurka	podał	pomysł	powołania	jednego	z	radnych	do	przekazywania	informacji	osobom	
poniżej	13	r.	ż.	
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Przewodniczący	J.	Waligóra	zgodził	się	z	pomysłem	A.	Napurki,	jednak	podkreślił	wagę	jednolitej	
komunikacji	między	radnymi.	

M.	Kaczurba	opowiedziała	o	swoich	doświadczeniach	z	narzędziami	do	nauki	zdalnej.	

S.	Bek	opowiedział	o	swoich	doświadczeniach	z	narzędziami	do	nauki	zdalnej.	

K.	Pacocha	wyraził	wątpliwość	w	znalezienie	aplikacji	bez	obowiązującego	ograniczenia	
wiekowego.	Wypowiedział	się	w	temacie	problemów	technicznych	z	aplikacjami	do	zdalnej	
komunikacji.	

E.	Żółcińska	opowiedziała	o	swoich	doświadczeniach	z	narzędziami	do	nauki	zdalnej.	

M.	Kaczurba	opowiedziała	o	funkcjach	komunikatorów	internetowych.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poprosił	o	bycie	obiektywnym	w	stosunku	do	komunikatorów.	

A.	Napurka	zaproponował,	że	rodzice	mogą	pomóc	niektórym	radnym	w	założeniu	kont.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zapytał,	czy	program	zoom	odpowiada	radnym	MRG.	

W.	Trzepałka	zapytała,	jak	działa	program	zoom.	

E.	Żółcińska	powiedziała	o	tym,	że	woli	wykorzystywać	program	zoom.	

S.	Afana	powiedział	o	swoich	bardzo	złych	doświadczeniach	z	programem	zoom,	powtórnie	
zaapelował	o	wykorzystanie	komunikatora	messenger.	

S.	Bek	zaapelował,	by	przeprowadzić	głosowanie	w	tej	sprawie.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poinformował,	że	dokładne	ustalenia	w	kwes;i	komunikacji	zostaną	
podjęte	po	sesji.	

7. Podjęcie	uchwały	ws.	przyznawania	nagrody	„Przyjaciel	Młodzieży”	osobom/
podmiotom	szczególnie	zasłużonym	dla	MRG	oraz	młodzieży.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odczytał	projekt	uchwały.	

S.	Afana	zapytał,	kiedy	MRG	zamierza	w	świetle	uchwały	wręczyć	nagrodę.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odpowiedział,	że	uchwała	przewiduje	wręczenie	nagrody	w	I	kwartale	
następnego	roku	kalendarzowego.	Na	prośbę	S.	Beka	przeczytał	powtórnie	§1	projektu	uchwały.	

E.	Żółcińska	zapytała,	kto	może	zostać	„Przyjacielem	Młodzieży”.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zgodnie	z	§1	projektu	uchwały	odpowiedział,	że	nagrodę	może	
otrzymać	podmiot	bądź	osoba	fizyczna.	

M.	Kaczurba	wyraziła	opinię,	że	na	chwilę	obecną	nie	ma	dobrego	kandydata.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zwrócił	uwagę	na	to,	że	np.	wiele	osób	przyczyniło	się	do	samego	
powstania	MRG.	
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S.	Afana	podkreślił,	że	nagroda	nosi	nazwę	„Przyjaciel	Młodzieży”,	a	nie	„Przyjaciel	MRG”.	

Sekretarz	Gminy	M.	Więckiewicz	doradził	radnym,	że	mogą	zmodyfikować	treść	uchwały,	jak	i	
wprowadzić	zapis	o	okresie	przejściowym,	w	którym	nie	wyłoniono	by	„Przyjaciela	Młodzieży”.	

A.	Napurka	zaproponował	dodanie	zapisu	o	minimalnej	liczbie	kandydatów.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	poprosił	A.	Napurkę	o	doprecyzowanie.	

A.	Napurka	doprecyzował	swoją	propozycję.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	stwierdził,	że	może	zdarzyć	się	sytuacja,	kiedy	zostanie	zgłoszona	
nawet	jedna	osoba	zasługująca	na	nagrodę.	

K.	Pacocha	zadał	pytanie	o	minimalny	wiek	kandydata	na	Przyjaciela	Młodzieży.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odpowiedział,	przywołując	jeden	z	zapisów	uchwały,	że	kryterium	
wieku	dotyczy	jedynie	zgłaszających	kandydatury.	Objaśnił	po	krótce	zasady	zgłaszania	kandydatur.	

E.	Żółcińska	zaproponowała	sprawdzenie,	czy	osoby	zgłaszane	naprawdę	zasługują	na	nagrodę.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	stwierdził,	że	rozumie	obawy	E.	Żółcińskiej,	natomiast	dodał,	że	MRG	
dokona	weryfikacji	kandydatur.	

S.	Bek	zapytał,	czy	maksymalny	wiek	nagrodzonego	może	wynosić	18	lat.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odpowiedział	na	pytanie	S.	Beka,	odwołując	się	do	treści	uchwały.	

Przewodniczący	Młodzieżowej	Rady	Gminy	J.	Waligóra	przedstawił	projekt	uchwały	pod	
głosowanie		
Uchwała	nr	4/2020	 	 –	w	sprawie	przyznawania	nagrody	„Przyjaciel	Młodzieży”	osobom/	
	 	 	 	 podmiotom	szczególnie	zasłużonym	dla	Młodzieżowej	Rady	Gminy		
	 	 	 	 Stare	Babice	oraz	Młodzieży	
Uchwała	została	przyjęta	w	głosowaniu	jawnym	10	głosami	„za”,	przy	2	głosach	„wstrzymujących	
się”.	
(„Za”	głosowali	radni:	A.	Napurka,	K.	Pacocha,	E.	Żółcińska,	J.	Waligóra,	S.	Afana,	W.	Trzepałka,	S.	
Bek,	E.	Gajewicz,	M.	Wach,	S.	Radliński.	Radne	M.	Kaczurba	i	N.	Perkowska	wstrzymały	się	od	
głosu)	

8. Dyskusja	nt.	form	realizacji	celów	statutu	MRG.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	otworzył	dyskusję.	

S.	Afana	zgłosił	wniosek	o	rozszerzenie	porządku	obrad	o	punkt:	Podjęcie	stanowiska	MRG	ws.	
zabudowy	działki	nr	180.	

Wójt	Gminy	S.	Sumka	przybliżył	radnym	przedmiotową	kwes;ę	zabudowy	działki	nr	180.	

Przewodniczący	Rady	Gminy	H.	Kuncewicz	opowiedział	o	swoich	doświadczeniach	w	temacie	
zabudowy	działki	nr	180.	

S.	Bek	zapytał	o	zasady	wykupu	tej	działki.	
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Wójt	Gminy	S.	Sumka	wyjaśnił	proces	zmiany	właściciela	działki	

A.	Napurka	zaapelował	o	przejście	do	głosowania	nad	wnioskiem	S.	Afany.	

Przewodniczący	Młodzieżowej	Rady	Gminy	J.	Waligóra	przedstawił	wniosek	pod	głosowanie		
Wniosek	o	zmianę	porządku	obrad	–	 rozszerzenie	porządku	obrad	o	punkt:	„Podjęcie		 	
	 	 	 	 	 	 stanowiska	MRG	ws.	zabudowy	działki	nr	180”.	
Wniosek	został	przyjęty	w	głosowaniu	jawnym	10	głosami	„za”,	przy	1	głosie	„przeciw”	i	1	
„wstrzymującym	się”.		
(„Za”	głosowali:	A.	Napurka,	K.	Pacocha,	J.	Waligóra,	S.	Afana,	W.	Trzepałka,	S.	Bek,	E.	Gajewicz,	S.	
Radliński,	M.	Kaczurba.	„Przeciw”	głosowała	E.	Żółcińska,	a	M.	Wach	wstrzymał	się	od	głosu.)	

9. Podjęcie	stanowiska	MRG	ws.	zabudowy	działki	nr	180.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	otworzył	dyskusję.	

S.	Afana	powiedział,	że	na	obszarze	działki	nr	180	można	by	poczynić	inwestycje,	które	
przyczyniłyby	się	się	do	rozwoju	gminy	Stare	Babice.	

A.	Napurka	powiedział,	że	tereny	Lasu	Bemowskiego	są	bardzo	znanym	miejscem	rekreacyjnym.	
Podkreślił,	że	zniszczenie	tego	obszaru	byłoby	katastrofalne.	

K.	Pacocha	stwierdził,	że	jego	zdaniem	obszar	jest	zbyt	duży,	by	stawiać	tam	budynki.	Dodał,	że	leży	
mu	na	sercu	los	lasu	i	przyrody.	

E.	Żółcińska	zaproponowała	kreatywne	wykorzystanie	terenu	działki	nr	180.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	doprecyzował,	że	teren	jest	przeznaczony	pod	zalesienie,	ale	mimo	to	
pozostaje	w	rękach	właściciela.	

M.	Kaczurba	odniosła	się	do	wypowiedzi	S.	Afany,	stwierdzając,	że	rozumienie	„jest	jeszcze	dużo	
lasów”	jest	szkodliwe.	

A.	Napurka	powiedział,	że	rozumie	motywacje	inwestora	i	zaproponował,	by	gmina	dokonała	
zamiany	działek.	

Przewodniczący	Rady	Gminy	H.	Kuncewicz	opowiedział	o	zmianach,	które	nastąpiły	w	kwes;i	
przeznaczenia	działki	nr	180.	

Wójt	Gminy	S.	Sumka	powiedział	o	działaniach,	które	Urząd	Gminy	podjął	celem	zamiany	lub	
kupna	gruntów.	Stwierdził,	że	nie	ma	możliwości	prawnych	do	zrealizowania	takiego	rozwiązania.	
Zaapelował,	by	nie	pozwolić	deweloperowi	wybudować	osiedle,	gdyż	miałoby	to	złe	skutki	dla	
pobliskich	rezerwatów	przyrody.	Podkreślił,	że	na	terenie	naszej	gminy	znajduje	się	wiele	działek	
atrakcyjnych	budowlano.	

S.	Afana	wyraził	swoje	zadowolenie	z	postawy	A.	Napurki.	Zaproponował	umożliwienie	polowania	
na	terenie	działki	nr	180.	Stwierdził,	że	obecny	tam	las	nikomu	do	niczego	się	nie	przydaje.	

Przewodniczący	Rady	Gminy	H.	Kuncewicz	zauważył	odwagę	S.	Afany	w	sugerowaniu	organizacji	
polowań	na	terenie	Lasu	Bemowskiego.	Wyraził	wątpliwość,	czy	tego	typu	rozwiązanie	jest	zgodne	
z	przepisami	prawa.	Dodał,	że	obszar	działki	nr	180	pozostaje	nadal	w	rękach	prywatnych.	
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M.	Kaczurba	opowiedziała	o	tym,	że	wiele	osób	z	Warszawy	przyjeżdża	do	babickich	lasów	w	
celach	rekreacyjnych.	

S.	Bek	powiedział,	że	poprzez	postawę,	jaką	reprezentuje	S.	Afana	wyginęły	tury.	

S.	Afana	odniósł	się	do	tego,	stwierdzając,	że	obecnie	łowiectwo	jest	ściśle	regulowane	przez	
prawo.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odniósł	się	do	słów	S.	Afany,	jakoby	teren	lasu	był	„nikomu	
nieprzydatny”,	stwierdzając,	że	las,	który	służy	jako	miejsce	bytowania	dzikich	zwierząt	wcale	nie	
jest	nikomu	nieprzydatny.	

S.	Bek	powiedział,	że	nie	rozumie	celu	myślistwa.	

S.	Afana	stwierdził,	że	łowiectwo	jest	bardzo	potrzebne,	gdyż	reguluje	liczbę	zwierząt	
występujących	w	przyrodzie.	

S.	Bek	zapytał,	czy	saren	jest	zbyt	dużo	i	czy	komuś	przeszkadzają.	

S.	Afana	odpowiedział,	że	sarny	są	szkodnikami,	podobnie	jak	dziki.	

E.	Żółcińska	powiedziała,	że	polowania	mogłyby	wpłynąć	na	przyrodę	równie	źle	co	budowa.	

M.	Kaczurba	zwróciła	się	do	S.	Afany,	stwierdzając,	że	nie	rozumie	on	prawa	zwierząt	do	
spokojnego	życia.	Jeszcze	raz	podkreśliła,	jak	ważna	jest	ochrona	Lasu	Bemowskiego.	

A.	Napurka	powiedział,	że	polowania	wpłynęłyby	negatywnie	na	leśny	ekosystem.	

Przewodniczący	Rady	Gminy	H.	Kuncewicz	zapytał,	czy	któryś	z	radnych	chciałby	zaproponować	
stanowisko	MRG	ws.	zabudowy	działki	nr	180.	

S.	Bek	zapytał,	czym	dokładnie	jest	stanowisko.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odpowiedział	na	pytanie.	

K.	Pacocha	zapytał,	czy	w	sprawie	stanowiska	odbędzie	się	głosowanie.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odpowiedział	na	pytanie	i	odczytał	projekt	stanowiska:	
STANOWISKO	

MŁODZIEŻOWEJ	RADY	GMINY	STARE	BABICE	
z	dnia	16	września	2020	r.	

w	sprawie	zabudowy	działki	nr	180	we	wsi	Janów	w	gminie	Stare	Babice	

	 Na	podstawie	§	…	Statutu	Młodzieżowej	Rady	Gminy	Stare	Babice,	zatwierdzonego	Uchwałą	
Nr	XII/106/2019	Rady	Gminy	Stare	Babice	z	dnia	26	września	2019	r.	(Dz.	Urz.	Woj.	Maz.	poz.	
12079)	Młodzieżowa	Rada	Gminy	Stare	Babice	uchwala,	co	następuje:	

1. Młodzieżowa	Rada	Gminy	Stare	Babice	kategorycznie	sprzeciwia	się	zabudowie	działki	nr	180.	
2. Młodzieżowa	Rada	Gminy	Stare	Babice	postuluje	o	pozostawienie	tego	terenu	dla	zwierząt	i	dla	

otaczającej	przyrody.	
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Sekretarz	Gminy	M.	Więckiewicz	wyjaśnił	sposób	przyjęcia	stanowiska.	

S.	Bek	poprosił	o	ponowne	przeczytanie	drugiego	punktu	stanowiska.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odczytał	drugi	punkt	stanowiska.	

S.	Bek	zaproponował	dodanie	w	drugim	punkcie	wyrazu	„ludzi”.	

A.	Napurka	poprosił	o	ponowne	przeczytanie	pierwszego	punktu	stanowiska.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odczytał	pierwszy	punkt	stanowiska.	

A.	Napurka	zaproponował	dodanie	wyjaśnienia,	skąd	decyzja	MRG.	

Sekretarz	Gminy	M.	Więckiewicz	zauważył,	że	do	stanowiska	można	stworzyć	uzasadnienie,	które	
będzie	awersem	stanowiska.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	dodał,	że	na	dzisiejszej	sesji	zostanie	przegłosowane	jedynie	
stanowisko.	

K.	Pacocha	stwierdził,	że	zaproponowane	dwa	punkty	stanowiska	to	wystarczająco.	Zaproponował	
dodanie	zapisu	o	apelu	MRG	o	zalesienie	tego	terenu.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	odniósł	się	do	tego,	proponując	zamieszczenie	takowego	zapisu	w	
uzasadnieniu.	Zapytał,	czy	ktoś	chciałby	zgłosić	stanowisko	przeciwne.	

S.	Afana	zgłosił	poprawkę	do	stanowiska	w	brzmieniu:	
1. Młodzieżowa	Rada	Gminy	Stare	Babice	popiera	zabudowę	działki	nr	180.	
2. Młodzieżowa	Rada	Gminy	Stare	Babice	postuluje	o	pozwolenie	inwestorowi	na	rozwinięte	tego	

terenu,	co	przyczyni	się	do	rozbudowy	Gminy.	

Przewodniczący	Rady	Gminy	H.	Kuncewicz	wyjaśnił	zasady	głosowania	i	przyjmowania	stanowiska.	

Przewodniczący	Młodzieżowej	Rady	Gminy	J.	Waligóra	przedstawił	poprawkę	pod	głosowanie		
Poprawka	do	stanowiska	MRG	ws.	zabudowy	działki	nr	180		
1.	–	Młodzieżowa	Rada	Gminy	Stare	Babice	popiera	zabudowę	działki	nr	180.	
2.	–	Młodzieżowa	Rada	Gminy	Stare	Babice	postuluje	o	pozwolenie	inwestorowi	na	rozwinięte	
tego	terenu,	co	przyczyniłoby	się	do	rozbudowy	Gminy.	
Poprawka	została	odrzucona	w	głosowaniu	jawnym	8	głosami	„przeciw”,	1	„za”	i	2	
„wstrzymującymi	się”	
(„Za”	głosował	S.	Afana,	„przeciw”	głosowali:	A.	Napurka,	E.	Żółcińska,	M.	Kaczurba,	S.	Radliński,	J.	
Waligóra,	M.Wach,	K.	Pacocha,	S.	Bek.	Radne	N.	Perkowska	i	E.	Gajewicz	wstrzymały	się	od	głosu.)	

Przewodniczący	Młodzieżowej	Rady	Gminy	J.	Waligóra	przedstawił	stanowisko	pod	głosowanie		
Stanowisko	 	 	 –	w	sprawie	zabudowy	działki	nr	180	we	wsi	Janów.	 	 	 	
Stanowisko	zostało	przyjęte	10	głosami	„za”	przy	1	głosie	„przeciw”	przy	braku	głosów	
„wstrzymujących	się”.	
(„Za”	głosowali:	A.	Napurka,	K.	Pacocha,	E.	Żółcińska,	J.	Waligóra,	S.	Afana,	S.	Bek,	E.	Gajewicz,	S.	
Radliński,	M.	Kaczurba,	E.	Żółcińska,	M.	Wach,	„Przeciw”	głosował	S.	Afana)	
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Sekretarz	Gminy	M.	Więckiewicz	podziękował	za	możliwość	uczestniczenia	w	dzisiejszej	sesji	i	
zaangażowanie	radnych	w	sprawy	Gminy.	Opowiedział	o	inicjatywach,	które	może	planować	w	
najbliższej	przyszłości	MRG.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zgłosił	wniosek	o	usunięcie	z	porządku	obrad	punktu:	Dyskusja	nt.	
form	realizacji	celów	statutu	MRG.	

Przewodniczący	Młodzieżowej	Rady	Gminy	J.	Waligóra	przedstawił	wniosek	pod	głosowanie		
Wniosek	o	zmianę	porządku	obrad	–	 usunięcie	punktu	8	Dyskusja	na	temat	form	realizacji		
	 	 	 	 	 	 celów	statutu	MRG	
Wniosek	został	przyjęty	w	głosowaniu	jawnym	10	głosami	„za”,	przy	1	głosie	„wstrzymującym	się”.		
(„Za”	głosowali:	A.	Napurka,	K.	Pacocha,	E.	Żółcińska,	J.	Waligóra,	S.	Afana,	S.	Bek,	E.	Gajewicz,	S.	
Radliński,	M.	Kaczurba,	M.	Wach.	Od	głosu	wstrzymała	się	E.	Żółcińska)	

9. Wolnie	wnioski	i	informacje.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zaprosił	na	mównicę	J.	Chrapka,	specjalistę	ds.	historycznych	Domu	
Kultury.	

J.	Chrapek	powitał	wszystkich	i	nawiązał	do	dyskusji	na	II	sesji	MRG,	która	dotyczyła	gminnego	
radia.	Zachęcił	radnych	do	zgłaszania	swoich	pomysłów	w	tym	temacie.	Zachęcił	do	grania	w	grę	
terenową	„Niepodległa	na	fali”,	przygotowaną	przez	Dom	Kultury.		

S.	Afana	zapytał,	czy	Dom	Kultury	mógłby	pomóc	w	realizacji	przedsięwzięć	MRG.	

J.	Chrapek	odpowiedział,	że	z	tym	pytaniem	należałoby	się	kierować	do	dyrektora	Domu	Kultury,	
Janusza	Czai.	

Przewodniczący	J.	Waligóra	zaprosił	na	mównicę	D.	Smolińskiego,	przedstawiciela	Referatu	
Gospodarki	Komunalnej.	Wyraził	swoje	zadowolenie	z	odrzucenia	poprawki	do	stanowiska.	
Opowiedział	o	nasadzeniach	uzupełniających,	które	planowane	są	jesienią.	Zapewnił	o	swoim	
zaangażowaniu	w	tę	kwes;ę.	Przekazał	propozycję	zasadzenia	drzewa	MRG	wraz	z	pamiątkową	
tabliczką.		

Przewodniczący	J.	Waligóra	podziękował	panom	za	przybliżenie	tematów	MRG	i	poprosił	radnych	o	
przesłanie	do	siebie	drogą	mailową	„wiadomości	powitalnej”	z	danymi	kontaktowymi.	

Przewodniczący	Gminnej	Rady	Seniorów	T.	Wiśniewski	podziękował	J.	Waligórze	za	zaproszenie	i	
wyraził	zainteresowanie	współpracą	między	MRG	a	Radą	Seniorów,	szczególnie	ws.	sadzenia	drzew.	
Opowiedział	o	doświadczeniach	babickich	seniorów	związanych	z	promocją	działalności.		

10. Zakończenie	obrad.	

W	związku	z	wyczerpaniem	się	porządku	obrad	Przewodniczący	J.	Waligóra	zamknął	obrady	III	sesji	
MRG	w	I	kadencji.	Podziękował	wszystkim	radnych	i	gościom	za	uczestnictwo.	

protokół	sporządził	J.	Waligóra	

	 	 	 	 	 	 	 Przewodniczący	Młodzieżowej	Rady	Gminy	

	 	 	 	 	 	 	 Jan	Waligóra	
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Wyniki głosowania z III sesji Młodzieżowej Rady Gminy Stare Babice  
w dniu 16 września 2020 r. 

Uchwała Nr 4/2020 w sprawie w sprawie przyznawania nagrody „Przyjaciel 
Młodzieży” osobom/podmiotom szczególnie zasłużonym dla Młodzieżowej Rady 
Gminy Stare Babice oraz Młodzieży 

 Za: 
 Antoni Napurka 

 Krystian Pacocha 

 Emilia Żółcińska 

 Jan Waligóra 

 Samer Afana 

 Weronika Trzepałka 

 Sebastian Bek 

 Emilia Gajewicz 

 Mateusz Wach 

 Stanisław Radliński 

  

 Wstrzymali się: 
 Maja Kaczurba 

 Natalia Perkowska 

Łączna liczba oddanych głosów: 12

za: 10

przeciw: 0

wstrzymało się: 2

Liczba nieoddanych głosów: 0
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Protokół	nr	III/2020

Stanowisko w sprawie zabudowy działki nr 180 we wsi Janów 

 Za: 
 Antoni Napurka 

 Krystian Pacocha 

 Emilia Żółcińska 

 Jan Waligóra 

 Sebastian Bek 

 Emilia Gajewicz 

 Mateusz Wach 

 Stanisław Radliński 

 Maja Kaczurba 

 Natalia Perkowska 

 Przeciw: 
 Samer Afana 

Łączna liczba oddanych głosów: 11

za: 10

przeciw: 1

wstrzymało się: 0

Liczba nieoddanych głosów: 0
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